
Hei Statsråd 
 
Espen Holm heter jeg og er den som i siste instans bruker forskningsresultatene og betaler lønna til 
forskerne. Altså en vanlig borger. 
 
Forslag: 
 
Forskere må lære seg å synliggjøre konsekvensen av hva de forsker på. Ikke som suksesshistorier 
ført i pennen av journalister eller reklamebyråer, men som faglige fortellinger om verden. Eksempelvis 
var det ingen som greide å forklare hva ”Big Bang” eksperimentet i CERN betydde, dette til tross for at 
ganske store summer ble svidd av på etter noe som lignet veldig på tøys.  
 
Forskere må få hjelp til å lære og uttrykke seg. Gjerne muntlig, slik at de kan delta på åpne høringer, 
seminarer og svare på spørsmål fra publikum. Denne utdannelsen bør de få allerede mens de 
studerer. Når de er i jobb er det gjerne for sent. 
 
For at du skal greie å skubbe forskerne ut i lyset, må de være motivert. De må erkjenne at de ikke 
jobber for sin egen skyld eller for poeng fra artikler i et fjernt tidsskrift, men at de jobber for andre 
mennesker. Faglige fortellinger er ikke i stedet for vitenskapelig praksis, men i tillegg til. 
 
Du kan selge ideen om bedre forskningsformidling ved å fortelle at folk ikke kjøper noe de ikke forstår. 
(Ikke politikerne heller, forresten) 
 
Lykke til med forskningsmeldingen.  
 
Vennlig hilsen 
Espen Holm 
Kolbotn 
 
 
 

 


